



ကညီပိာ်မုာ်ကရုအလံာ်ဟ့ာ်ယုာ်ဆူကညီမထူရုမုာ်နံပဲထီာ်(၆၅)ဝိတဝီ

မုာ်နံ-လါအီကုာ်(၁၂)သီ, ၂၀၁၅နံာ်

ဆူ

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်, သုးမုာ်သံာ်ဘိဒီးကမုာ်ခဲလာ်,

လါကညီမထူရုမုာ်နံအံး, အဆီကတံာ်ပဝဲကညီပိာ်မုာ်ကရု ဆုာ်ယီဘာ်ပတံာ်ဆါဂုးဆါဝါဆူသုအိာ်ကိးဂါဒီးဒီးဆါမုာ်လံာ်လါမထူရုအသးသဟီာ်ကလီဘာ်လါသုလီကိးဂါဒီးတကုာ်.

ကညီပိာ်မုာ်ကရုဟံကဖါလါသးလါပအိာ်ဒီးကညီမထူရုလါအဟ့ာ်လီအသးသမူ, သံာ်ထံ, နီာ်ခိကုာ်ဂါဒ်သီးပ ပု ကလုာ်ကထူာ် ဖျးထီာ်လါတံာ်ဆိာ်တံာ်မနုးဒီးအိာ်ဘာ်ကုးလါတံာ်သဘူအပူအဂီာ်န့ာ်လီ. ပဟံလုာ်ဟံပုးဘာ်မထူရုကိးဂါဒီးစးထီာ်လါပကီာ်ခိာ်စီဘး အူကံတုးလီလါသုးဖိအဆံးကတံာ်တဂါဒီးဆူဒူဖိသဝီဖိကမုာ်လါဘာ်ဟ့ာ်လီ သးလါပပုကလုာ်ကအိာ်မုဘာ်ဒ်ပုတကလုာ်အသီးကသုအဂီာ်န့ာ်လီ.

ကညီပိာ်မုာ်ကရုအိာ်ဒီးဒုးသ့ာ်နီာ်ထီာ်ဘာ်ကုး ပဝဲကိးဂါဒီးလါဘာ်မနုးအယိလါ ပဘာ်မလါကပီကညီမထူရုတဖာ်လဲာ်ဒီးလါမနုးအဂီာ်လဲာ်န့ာ်လီ. ပမလါကပီကညီမထူရုမုာ်နံအံးဒ်သီးပကဟံလုာ်ဟံပုးကုးပပုကလုာ်လါအဟ့ာ်လီအနီာ်ခိကုာ်ဂါတကုးတခိမုာ်ဂုး, သးသမူမုာ်ဂုးလါပဝဲကညီကလုာ်ကအိာ်မုဘာ်ဒ်ပုတကလုာ်, ကဘာ်တံာ်သ့ာ်ညါဟံကဲပုလါပအိာ်ဒီးပရူပသးဒ်ပဝဲဒီးပကအိာ်မုဘာ်လါတံာ်သဘူအပူအဂီာ်န့ာ်လီ.

ပမလါကပီမထူရုမုာ်နံအံးမုာ်ဒ်သီးပဟံပျါထီာ်တံာ်သ့ာ်နီာ်မလါကပီမထူရုလါအလဲပုကွံာ်တဖာ် တကတီာ်ယီမုာ်တံာ်မသီထီာ် ပတံာ်အါာ်လီပသးလါ ပကဟံးထီာ်ဖိာ်ထီာ်ကုး မုဒါလါအိာ်တံာ်တဖာ်ဒီး မလါမပဲထီာ်ကုး ပပုကလုာ်အတံာ်မိာ်န့ာ်သးလီလါအမုာ် တံာ်အိာ်ဒီးပကညီကီာ် လါအအိာ်ဒီးနီာ်ကစါတံာ်စံာ်ညီပလါသး ဒ်ဝဲဒီးတံာ်တုးသီးထဲသီးဒီးကလုာ်န့ာ်လါကီာ်ပယီအပူန့ာ်လီ.

မံပကပလီာ်ပသးလါပသုတကဲထီာ် ပုလါအထီဒါဒီးမတရီတပါကဒါကုးမထူရုလါ အလုာ်ထီာ်တံာ်ကွံာ်အသးသမူလါပဂီာ်တဂုးန့ာ်မုာ်တံာ်လါအရူဒိာ်ကတံာ်လီ. ဒ်သီးပကအိာ်မုဘာ်ဒ်ပုတကလုာ်အဂီာ်န့ာ်ပကဂံာ်ထီာ်ကုးပကလုာ်ခိာ်နံာ်ဒီးသုးမုာ်သံာ်ဘိ, သဝီဖိဒီးပဝဲတနီးနီးလါပဟံာ်ဖိယီဖိအကျါအံးဟ့ာ်လီတံာ်သးဆံးအါလံလဲာ်န့ာ်လီ. ပမုာ်ဟံလုာ်ဟံပုးကုးအဝဲသ့ာ်ဒီးသ့ာ်နီာ်ထီာ်ကုးအီန့ာ်ပကဘာ်မပုးကုးမုဒါလါအိာ်လီတံာ်တဖာ်န့ာ်လီ.

ဆါကတီာ်ခဲအံးကီာ်ပယီပဒိာ်ဟ့ာ်တံာ်ဆိာ်သနးဒ်သီးကလုာ်န့ာ်ဖိတဖာ်ကဆဲးလီမံလါတံာ်ပတုာ်တံာ်ခးအဂီာ်လီ. ကီာ်ပယီပဒိာ်အံးအတံာ်သ့ာ်အိာ်သးအိာ် မုမုာ်တံာ်မုာ်တံာ်တီဒီးတမုာ်တံာ်ကီလါ တံာ်ကဆဲးလီစုမုာ်လါတံာ်ပတုာ် တံာ် ခးအဂီာ်ဘာ်. ပတသးလီတံာ်ဒုးတံာ်ယာ်ဘာ်. ဘာ်ဆာ်ပလိာ်ဘာ်တံာ်အုာ်ကီသးလါတံာ်သုတမနုးဒီးဆိာ်တံာ်မနုးလါပုတဂုးဒီးပဒီး

န့ၣ် ဘၣ် နီၣ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးဒီးတၢ်တုၤသးထဲသးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပမ့ၢ်က့ၢ်က့ၤ ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်တၢ် ဟူးတၢ်ဂဲၤ တခီ, တဖျါဒ်သးအဝဲသ့ၣ်တဲဝဲအသးဘၣ်. လၢကလုာ်န့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤယုာ်ဒီးပဟီၣ်အဝီၤအံၤအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်မၤအါထီၣ်တၢ်လီၢ်တၢ် ကျဲဒီးမၤဂ့ၤမၤကျၢၤထီၣ်အသးမ့ၢ်သံၣ်ဘိတဖၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ပဝဲကိးဂၤဒဲးလီၤ.

တၢ်လီၢ်တၢ်နီၤနီၤဒၣ်လဲာ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၢ်အိၣ်ဒဲးဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲ သ့ၣ် မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးတၢ် ပတုာ်တၢ်ခးဒီး တ လိၣ်လၢအ ဝဲသ့ၣ် ကဘၣ် ဟူးဂဲၤထဲအံၤဘၣ်.

အယိပဝဲလၢအမ့ၢ်ကမ့ၢ်တဖၣ်မၤပကခံက့ၢ်စီၤက့ၢ်တၢ်အိၣ်သး ဒိဖျိတၢ်ဒိကန့ၣ်တၢ်စီၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်သးလၢစီၤနီၢ်ခိၣ်ဒီးထီၣ်သ ကြီၤအိၤဒီးတၢ်အိၣ်သးလၢတၢ်ဖိလၢတၢ်မဲာ်ညါလၢပဟီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ပကသ့ၣ်ဝဲထံနီၤဖးတၢ်အိၣ်သးဒီးဟ်ဖျါ ထီၣ်ပတၢ်ထံၣ်တဖၣ်ဆူပခိၣ်ပန့ၢ်အအိၣ်ဒ်သးကကဲထီၣ်တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤလၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်မၤတၢ်ဆၢတဲာ်အပူၤအဂီၢ်တက့ၢ်. မူ ဒါအိၣ်လၢပဝဲကိးဂၤပစုပူၤလီၤ. ပဝဲကိးဂၤတဂၤလၢပသန့ၣ်ဒၣ်ဝဲပမၤလၢပဲၤကျၢၤမူဒါလၢမၤထူရၤပာ်လီၤတဲာ်န့ၢ်ပှၤသ့ဒီးဆၢက တီၢ်တုၤယီၤဝဲလၢပဝဲကိးဂၤပကဘၣ်မၤအိၤန့ၣ်လီၤ. ပခိးတၢ်ဆၢကတီၢ်တသ့လၢဘၣ်.

လၢခံကတၢ်မၤပပူၤကလုာ်တဖၣ်ဖဲအအိၣ်လၢတၢ်လီၢ်တပူၤလၢလၢကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၢ်မၤထူရၤဒီးမၤမၤထူရၤအသးကအိၣ်လၢ ပဝဲကိးဂၤဒဲးအပူၤဒီးဖိၣ်လိာ်သကိးပစုမၤသကိးတၢ်တုၤပတၢ်မ့ၢ်လၢက့ၢ်စီၤလၢပဲၤထီၣ်တစုတက့ၢ်.

ယုယုဆူပတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်,

ပၤဆုတၢ်ကမံးတံာ်
ကညီပိာ်မုာ်ကရၢ
လီၢ်ခါသး